
Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr LXV.2023 

LXV Sesja w dniu 28 grudnia 2023. Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 o godz. 10:15,  

a zakończono o godz. 11:11 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Bartczak 

2. Karol Bartoszek 

3. Krystyna Brągiel 

4. Magdalena Czapla 

5. Piotr Janeczko 

6. Sylwia Jurgiel 

7. Ryszard Kwieciński 

8. Małgorzata Mańka 

9. Jacek Matlak 

10. Jolanta Sikora 

11. Krzysztof Sonnenberg 

12. Piotr Strojek 

13. Joanna Suska 

14. Aldona Wachowiak-Górniak 

15.  Ryszard Wolny - spóźnienie 

1.Otwarcie posiedzenia. 

LXV sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu 

Przewodniczący Pan Krzysztof Sonnenberg. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, na 15-stu ustawowego składu  



w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. W związku ze śmiercią Pana Ludwika Zdrenka 

długoletniego sołtysa sołectwa Pobórka Wielka poprosił o powstanie, radni uczcili to minutą 

ciszy.  

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta, Skarbnik, 

Krzysztofa Stepnowskiego oraz pozostałe osoby uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg poinformował, że porządek obrad został  radnym 

doręczony elektronicznie w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy 

oraz na tablicach ogłoszeń na terenie gminy. 

Następnie zapytał czy do porządku obrad są wnioski dotyczące  jego zmiany lub uzupełnienia? 

Zgodnie z ustaleniami poprosił Wójta o odczytanie wniosku o zmianę porządku obrad 

dzisiejszej sesji.  

Wójt powiedział, że zgodnie ze zmianą Rozporządzenia pomocy de minimis poprosił  

o wykreślenie procedowania z dzisiejszych obrad punktu 10 i 11 tj.: 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających gminie Białośliwie oraz jej jednostkom 

organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 



ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania 

tych ulg. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu postępowania przy 

udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Białośliwie na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej 

rozliczania. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wycofanie z punktu obrad punktu 10 i 11..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

 

Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, Ryszard 

Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak 

NIEOBECNI (2) 

Grzegorz Bartczak, Ryszard Wolny 

Wniosek został przyjęty - 13 głosów „za”. 

Przerwa techniczna 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 



4. Przyjęcie protokołu LXI, LXIII  i LXIV sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 

9. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków 

zamieszczonych w budżecie gminy na 2023 rok, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu 

i trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny przypadających gminie Białośliwie oraz jej 

jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania 

organów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu postępowania przy 

udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Białośliwie na realizację przedsięwzięć z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do 

dofinansowania i sposobu jej rozliczania. 

12. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

13. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

14. Wolne głosy i informacje. 

15. Zakończenie obrad. 

4. Przyjęcie protokołu LXI, LXIII i LXIV sesji. 

Przewodniczący poprosił radnego Jacka Matlaka o przedstawienie wniosku  

w sprawie protokołu z LXI sesji. 

Radny z protokołem LXI sesji zapoznał się i wniósł o przegłosowanie bez odczytania.  

Głosowano w sprawie: 



 

Przyjęcie protokołu LXI sesji.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, Ryszard 

Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska 

PRZECIW (1) 

Aldona Wachowiak-Górniak 

NIEOBECNI (2) 

Grzegorz Bartczak, Ryszard Wolny 

Protokół z LXI sesji z dnia 27 października 2023 r. został przyjęty.  

Przewodniczący poprosił radną Joanne Suską o przedstawienie wniosku  

w sprawie protokołu z LXIII sesji. 

Radna z protokołem LXIII sesji zapoznała się i wniosła o przegłosowanie bez odczytania.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu LXIII sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, Ryszard 

Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska 

PRZECIW (1) 

Aldona Wachowiak-Górniak 

NIEOBECNI (2) 

Grzegorz Bartczak, Ryszard Wolny 

Protokół z LXIII sesji z dnia 6 grudnia 2023 r. został przyjęty.  

Przewodniczący poprosił radną Aldonę Wachowiak-Górniak o przedstawienie wniosku  

w sprawie protokołu z LXIV sesji. 

Radna z protokołem LXIV sesji zapoznała się i wniosła o przyjęcie bez odczytania.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu LXIV sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, Ryszard 

Kwieciński, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Małgorzata Mańka, Aldona Wachowiak-Górniak 

NIEOBECNI (2) 

Grzegorz Bartczak, Ryszard Wolny 

Protokół z LXIV sesji z dnia 13 grudnia 2023 r. został przyjęty.  

5. Powołanie sekretarza obrad 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg stwierdził, że zgodnie z przyjętą zasadą dotyczącą 

powołania sekretarza obrad funkcję tą podczas dzisiejszej sesji pełni radny Karol Bartoszek. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Przewodniczący oddał głos radnemu powiatu pilskiego panu Krzysztofowi Stepnowskiemu. 

Powiedział, że jest tutaj od czasu do czasu, żeby opowiedzieć o sprawach związanych  

z gminami. Przepust na ul. Witosa jest w trakcie wykonania. Chodnik o którym mówiono około 

0,5 km również będzie wyczyszczony i zrobiony. Jeżeli chodzi o budowę drogi Dworzakowo-

Białośliwie, Białośliwie-Dworzakowo to są wszystkie ustalenia, Wójt też jest zorientowany  

w tym temacie. Dodatkowa wiadomość jest taka, że powstaną 24 miejsca parkingowe przy 

stadionie nie tylko tym którzy przyjadą na mecze, ale na przeciwko są też ogródki działkowe. 

Jest to inwestycja na wartość 120.000 zł i miałaby być współfinansowana z urzędem gminy. 

Rozmowy trwają i zależy to tylko od dobrej woli jednej i drugiej strony. Myśli, że te sprawy 

też zostaną załatwione w najbliższym czasie. Jeżeli chodzi o kolejkę wąskotorową, bo radna 

ciągle dopomina się i powiedział, że słusznie. Z Wójtem ustalił, że spotkają się z działaczami 

kolejki. Zresztą już rozmawiał z panem Olejniczakiem i po nowym roku odbędzie się spotkanie. 

Będą rozmawiać co można zrobić, czego  nie można zrobić. Jak zrobić, żeby ona dalej 

funkcjonowała. Złożył życzenia noworoczne.  

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Białośliwie na 2023 r. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w wersji papierowej  

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji  

w dniu dzisiejszym o godzinie 9.  Materiały zostały już zamieszczone już na e sesja, ale zgodnie 



z prawdą otrzymali materiały  w wersji papierowej. Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos  

w dyskusji. Nie było chętnych, więc poprosił o przedstawienie wypracowanych opinii: 

Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów – głos zabrał przewodniczący Karol Bartoszek. 

Powiedział, że w trakcie wspólnego posiedzenia w dniu dzisiejszym zapoznała się z treścią 

projektów uchwał. Komisja nie wnosi uwag i pozytywnie opiniuje uchwałę budżetową na 2023 

r. i WPF na lata 2023-2030.  

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych – głos zabrała przewodnicząca Sylwia Jurgiel.   

Komisja na wspólnym posiedzeniu w dniu dzisiejszym przeanalizowała uchwałę budżetową na 

2023 r. i WPF na lata 2023-2030, nie wnosi żadnych uwag i wydała opinię pozytywną 

jednogłośnie.  

Komisja Rewizyjna również wydała opinię pozytywną.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, Ryszard 

Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Bartczak 

Uchwała Nr LXV.367.2023 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. została podjęta 

jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 



8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w wersji papierowej.  

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji  

w dniu dzisiejszym. Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc 

zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, Ryszard 

Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Bartczak 

Uchwała Nr LXV.368.2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2023-2030 została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

9. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków 

zamieszczonych w budżecie gminy na 2023 rok, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego. 



Przewodniczący zaznaczył, że projekt  uchwały Państwo radni otrzymali w wersji papierowej. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji  

w dniu dzisiejszym. Zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w dyskusji. Nie było chętnych, więc 

zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków 

zamieszczonych w budżecie gminy na 2023 rok, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

 Się Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, Sylwia Jurgiel, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Bartczak 

Uchwała Nr LXV.369.2023 w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków 

zamieszczonych w budżecie gminy na 2023 rok, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających gminie Białośliwie oraz jej jednostkom 

organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 



ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania 

tych ulg. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu postępowania przy 

udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Białośliwie na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej 

rozliczania. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

12. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym oraz sprawozdanie z wykonania uchwał zostało radnym przekazane 

elektronicznie. Zapytał czy ktoś chce zabrać głos?  

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg zadał pytanie odnośnie ustalenia minimalnych stawek 

bazowych czynszu z tytułu dzierżawy oraz najmu nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Białośliwie. Zapytał jaka jest skala podwyżek.  

Wójt odpowiedział, że spyta pracownika merytorycznego i odpowie na to pytanie. Zostało to 

podwyższone o 4% , w miesiącu lutym 2024 r. będzie waloryzacja i wyniesie około 6%, czyli 

od lutego będzie to około 10%.  

Przewodniczący myślał, że będzie to więcej ze względu na inflację. Drugie pytanie odnośnie 

opracowania I etapu dokumentacji projektowo-kosztowej w ramach zadania pn. "Przebudowa 

drogi gminnej nr 129604P w m. Nieżychowo". Zapytał kiedy planowane jest ogłoszenie 

przetargu.  

Wójt odpowiedział, że nie jest pewien, ale jest chyba jeszcze kwestia uzgodnień w Starostwie. 

Jeśli będzie tylko komplet dokumentów to natychmiast zaczną ogłaszać przetarg. Myśli, że 

będzie to pierwszy albo drugi miesiąc przyszłego roku. Powiedział również, że jest po 

rozmowach z Burmistrzem Miasteczka Kraj. i ustosunkował się co do kwestii wody  

z Miasteczka. Woda jest zakupiona, mieszkańcy Pobórki Małej, Pobórki Wielkiej i Tomaszewa 

korzystają z tej wody. Ostatnie badania wykazały nie śladowe ilości na sieci, ale nie  

w hydroforni, są to bakterie w ilości pojedynczych sztuk. Burmistrz przed chwilą dzwonił, 

prawdopodobnie jutro lub dziś wieczorem będą wstępne i ostateczne wyniki. Wszystko 

wskazuje na to, że zastosowane metody przez Miasteczko Krajeńskie i przez nas sprawdziły się 

i woda będzie w 100% zdatna do picia.  



Radna Krystyna Brągiel powiedziała, że w związku z awarią, która wystąpiła na sieci 

wodociągowej w Miasteczku Krajeńskim, a jak wiadomo część mieszkańców gminy korzysta 

też z tej sieci i zapytała kto ma obowiązek dostarczyć wodę dla tych mieszkańców którzy są 

obsługiwani przez gminę Miasteczko Kraj. A w tym momencie nie mogli korzystać z tej sieci. 

Czy jest to kwestia sąsiedniej czy naszej gminy.  

Wójt odpowiedział, że czytając ustawę twierdzi, że nasza gmina. Gmina zakupuje wodę i ją 

rozdysponuje. Nie konsultował tego z mecenas, ale tak to rozumie. Kwestia płukania sieci, 

wodomierzy to o tym nie dyskutuje się.  

Radna Krystyna Brągiel powiedziała, że odległość między hydrofornią, która należy do gminy 

Miasteczko Kraj a Nieżychówkiem jest dość spora. Co prawda nie ma wielu mieszkańców, ale 

są. Czy oni mieli jeździć po wodę do Pobórki Wielkiej do Lokalnej Grupy Działania? 

Wójt odpowiedział, że gmina ma jedną beczkę. Ten stopień skażenia, który wystąpił 

spowodował, że wszystkie beczki zostały tam wykorzystane. Na ten moment nie było więcej 

możliwości dostarczenia wody. Myślą o tym czy nie zakupić dodatkowej beczki. Jest to tylko 

kwestia zasadności tego czy warto ją trzymać. Jest to przypadek bardzo rzadki, żeby na terenie 

dwóch gmin w takie skali to występowało. Przypomniał sytuację kiedy w gminie wystąpiła 

bakteria i bez problemu wynajęło się beczkę z Szamocina, bo była pod ręką. Chodzież i Piła 

mają obydwie w użyciu. Nie trzyma się tego w dużych ilościach.  

Radna Krystyna Brągiel kontynuując dalej swoje myślenie zapytała czy będą w trakcie remontu 

stacji uzdatniania wody w przyszłości w strategiach rozważaniach powinno pomyśleć się o tym, 

aby te miejscowości podłączyć do swoich hydroforni.  

Wójt odp., że część państwa już przekonał. Mówił już, że są remontowane stacje i w jaki sposób 

przygotować i do jakich wydajności. Było to robione w kontekście ewentualnej budowy 

wodociągu z Białośliwia ulicą 3Maja do Pobórki i zasilenie przez to Pobórki Małej, Pobórki 

Wielkiej, Tomaszewa i Nieżychówka. Wspominał też nie raz na komisji, że po ostatnich 

rozmowach z kilkoma firmami chcą w inny sposób rozwiązać ten problem, dużo taniej 

prawdopodobnie budując mniejszy SUW w okolicach Pobórki, Tomaszewa, czyli wybudować 

czwartą stację. Trzeba zakończyć najpierw proces inwestycji dwóch stacji na wiosnę przyszłego 

roku. Następnie wybudowanie drugiej studni w Nieżychowie, bo jest to bardzo ważne. Na 

każdym SUW mają pracować dwie studnie w razie awarii nie będzie problemu. Oprócz tego 

postawione są zbiorniki, które średnio dają dobowe zaopatrzenie mieszkańców, którzy 

korzystają ze stacji uzdatniania wody. Jeśli w Nieżychowie zdarzy się awaria to gmina przez 

24 godziny da tą wodę tym wszystkim, którzy korzystają z tego SUW. Z takimi sytuacjami da 

się radę. Myśli, żeby zdywersyfikować dostawy wody z Miasteczka Kraj. Wymaga to wszystko 



analiz i przemyśleń finansowych. Nie gwarantuje również faktu, że nie wystąpi bakteria.   

Z informacji, które posiada to bakteria nie występuje na stacji uzdatniania wody tylko na 

końcówce sieci.  

Radna Krystyna Brągiel poruszyła jeszcze temat studni awaryjnej przy stacji uzdatniania wody 

w Nieżychowie. Zgadza się i faktycznie powinien być odwiert drugiej studni. Przy jednej studni 

stacja niestety sobie nie poradzi.  Poza tym mając drugi odwiert studni swobodnie można by 

podłączyć wszystkie posesje, które w tej chwili podłączone są do Gminy Wyrzysk.  

Wójt odpowiedział, że oparł by to o czynnik ekonomiczny i poddał głębokiej analizie. Nie do 

końca zgadza się z tezą, że z jedną studnią nie da się rady. Będą zbiorniki, które też zabezpieczą 

wszystko. Aczkolwiek dużo bardziej komfortowo będzie się pracować w momencie kiedy będą 

dwie studnie.  

Radny Piotr Janeczko zapytał odnośnie posiedzenia Zgromadzenia Związku Międzygminnego 

Pilski Region w Pile, które odbyło się 20.12.2023 r. Czy są informacje na temat podwyżek 

odbioru śmieci dla mieszkańców.  

Wójt odpowiedział, że tak jak informował ostatnio umowa jest podpisana. Oferta jest niższa 

niż przewidywano. Trwają przetargi na następne okręgi, po zakończeniu ich będą wiadome 

kwoty ostateczne. Z informacji, które posiada nie jest przewidywana żadna podwyżka za 

śmieci.  

Radny Ryszard Wolny przeprosił za spóźnienie. Z uwagi, że Wójt wspomniał o jakości wody 

wodociągu w Pobórce Wielkiej, Pobórce Małej, Tomaszewie i Nieżychówku poruszy teraz ten 

temat. Chciał to zrobić w kolejnym punkcie obrad, ale problem został już zasygnalizowany. 

Nie wszystko do końca jest tak krystalicznie jakby się wszystkim wydawało. Temat ten jest 

sprzed świąt, codziennie żyje tym tematem. Codziennie ma telefony, do dzisiaj włącznie. Ma 

tylko nadzieję, że wspólnie z gminą Miasteczko Krajeńskie wyciągnąć wnioski z tego 

nieszczęśliwego przebiegu czy zatrucia wody. Z naszej gminy może nie do końca popełniano 

jakieś błędy. Wspólnie z Kierownikiem Referatu święta i wszystkie dni pobierane były próbki 

wody. Ostatnia próbka wody była pobierana wczoraj min. z jego domu. Rozmawiał  

z Sanepidem z Chodzieży i Piły. Trzeba czekać co wykaże badanie wczorajsze. Komunikaty 

przedstawione przez Burmistrza Miasteczka Kraj. i Sekretarz Gminy nie były czasowo 

strzelone w czas z tego względu, że były bardzo spóźnione, lakoniczne. Nie wszystko było 

szczerze napisane w tym wszystkim, były również pewne zobowiązania. Nawiązał do tego co 

poruszyła radna Krystyna Brągiel. Gmina Miasteczko zobowiązała się do dostarczenia beczek 

wody po drugiej czy po trzeciej próbie. Postawione miały być również beczki w Tomaszewie  

i Pobórce Małej. Nie zrobiono tego, stoi jedna beczka koło Lokalnej Grupy Działania  



w Pobórce Wielkiej. Jest to beczka pożyczona z Gminy Szamocin. Był wielki problem  

z beczkami, aby je dostarczyć. Powiedział, żeby jeszcze raz z tego wyciągnąć pewne wnioski. 

Nie wini, bo woda jest z Miasteczka Kraj i trzeba wyciągnąć wnioski na przyszłość. Musi 

poprawić się system powiadamiania, a nie interwencje wspólne. Dopiero telefony do gminy 

Miasteczko Kraj., żeby jakikolwiek komunikat otrzymać czy to przez naszą gminę czy 

bezpośrednio do Sołtysów, bo taki obowiązek oni mają. Jest to nie pierwszy przykład. Była 

kiedyś awarii hydroforni, różne awarie na ich sieciach i gmina Miasteczko Kraj. albo wcale nie 

informowała albo z dużym opóźnieniem po telefonach od ludzi. System powiadamiania musi 

się poprawić. To jest tylko jeden z takich wniosków i szczegółowo radny nie chce rozwijać 

tematu., żyje już tym drugi tydzień.  

Wójt w odp., że również żyje tym tematem i do niego też są telefony, wiadomości. Powiedział, 

że gmina reaguje, bo dowiedziawszy się swoimi kanałami na temat tego, że jest problem 

wystąpiła do Gminy Miasteczko Kraj. z zapytaniem. Sygnalizowano i przypominano gminie o 

zapisach umowy, które obowiązują. Jeden z paragrafów mówi o tym natychmiastowym 

poinformowaniu. Radny ma rację, że trzeba wyciągnąć wnioski. Daje dalszą delegację do tego, 

żeby myśleć o czwartej Stacji Uzdatniania Wody. Najpierw trzeba wyremontować to co trzeba 

i potem rozważać następne możliwości.  

Radny Ryszard Wolny uzupełnił wypowiedź i powiedział, że świadomość ludzi w Pobórce  

i jakby zrozumienie było bardzo duże. Jeśli przed świętami pokazują się takie komunikaty  

o jakości wody to nie każdy potrafi tego zrozumieć. Nie neguje, że to nie może być. Tylko jeśli 

był czas na powiadamianie i dostarczenie wody w beczkach, a wszystko było spóźnione czy to 

nawet płukanie sieci. Koło jego domu jest hydrant końcowy na linii i płukanie sieci odbyło się 

raz. Raz wieczorem przy udziale pracownika gminy Białośliwie i Miasteczko Kraj jak również 

firmy, która jest wynajęta do płukania wody. Była wynajęta firma z Chodzieży. Nie wie jak  

w innych Sołectwach, bo nie dzwonił jak to wygląda. Uważa, że na temat płukania też były 

zaniedbania i taka jest jego opinia.  

Wójt pozwolił sobie na odpowiedź. Też go zaniepokoiło, że była tylko raz płukana sieć. Zadał 

pytanie kierownikowi dlaczego to tak wygląda i dlaczego nie jest robione systemem. Okazało 

się, że Miasteczko Kraj. zleciło to  firmie z Chodzieży. Firma stosowała inną metodę. Polegała 

ona na tym, że zachlorowywano sieć i to płukanie miało wskazać czy dotarł chlor do ostatniego 

punktu. Chlor został pozostawiony w sieci, aby radzić sobie z bakteriami. Po całej akcji ma to 

być niby ponownie wypłukane. Wójt powiedział, że nie jest fachowcem w tej dziedzinie i nie 

ocenia. Wychodzi z założenia, że jeżeli to jest firma, która zajmuje się tym zawodowo to wiedzą 

co mają robić.  



Radny Ryszard Wolny dał jedną uwagę. Odniósł się do wypowiedzi radnej Krystyny Brągiel. 

Przy takiej długości sieci jedno płukanie, żeby ten chlor rozszedł się jak najszybciej to jest 

zdecydowanie za mało. Musi być więcej płukań, szybsze i dłuższe, żeby jak najszybciej dotarł 

do Nieżychówka.  

Wójt powiedział do radnego, że nie zrozumieli się. Metoda tej firmy polega na zachlorowaniu 

sieci, czyli na każdym punkcie. Tak to zrozumiał i tak przekazał kierownik. Na każdym punkcie 

końcowym odkręcono hydrant i czekano aż w sieci pojawi się chlor, który będzie wylatywał  

w tym punkcie. To znaczy, że sieć została zachlorowana i nie stosowali metody płukania sieci 

tylko metody zachlorowywania.  

Przewodniczący stwierdził, że nie im oceniać, która metoda jest bardziej skuteczna. Nie są 

dostawcami , a są to tylko odczucia. Wina według niego stoi po stronie tego co dostarcza wodę, 

od którego woda jest kupiona. Gmina Miasteczko Kraj. jest głównym winowajcą tego 

wszystkiego.  

 

Sprawozdanie z działalności Wójta stanowi załącznik nr 6 do niniejszego  protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania uchwał stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

13. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący poinformował, że informacje ze swojej działalności przekazał radnym drogą 

elektroniczną. Podziękował wszystkim radnym, którzy brali udział w uroczystościach lub 

obchodach Bożego Narodzenia, czyli Wigilia organizowana przez Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej, Przedszkole, jasełka, a także Mikołajki. Zostało to zresztą odzwierciedlone w jego 

informacji.  

Radny Ryszard Wolny Oznajmił, że jest winien informacje, mówił o tym na poprzedniej sesji 

odnośnie Powiatowego Posiedzenia Izb Rolniczych. Uczestniczył również w tym spotkaniu. 

Odbyło się  w świetlicy w Dębówku Nowym. Głównym, no może nie jedynym z głównych 

tematów na tym spotkaniu była sprawa zalania Doliny Noteci. To był jeden z tematów. W czasie 

dyskusji rozwinęły się inne tematy odnośnie parku krajobrazowego, odnośnie podejścia gmin 

z terenu Doliny Noteci do wszystkich spraw związanych z tym co się dzieje w Dolinie Noteci. 

Przykro było, że nie przybył na spotkanie główny jakby odpowiedzialny właściciel za rzekę 

Noteć, czyli Wody Polskie. Nikt na to spotkanie nie przybył. Miało odbyć się w trybie pilnym 

następne spotkanie jeszcze w tym miesiącu. Nie wie czy przed świętami odbyło się.  



W spotkaniu uczestniczyli nie tylko przedstawiciele Izb Rolniczych, czyli radni Izb Rolniczych 

powiatowych. Również rolnicy, przedstawiciele związków zawodowych samoobrony. Jak 

również rolnicy, włodarze z wszystkich gmin. Już nie wspomni o włodarzach poszczególnych 

gmin, którzy żywotnio jakby gdyby powinni być zainteresowani. Gmina Wyrzysk, Białośliwie, 

Miasteczko Krajeńskie, Kaczory i Ujście. Powtórzył jeszcze raz, że krytyczne uwagi przeszły 

z uwagi na to, że nie było możliwości udzielenia informacji odnośnie zalania ( od kiedy, kto, 

co i jak). Takie pytania padły, ale były bez odpowiedzi. Drugim tematem, który był bardzo 

długo i bardzo był takim tematem gdzie dyskutowało wiele osób. Dyskutowali ponownie  

w temacie parku krajobrazowego przedstawiciele Izb Rolniczych przede wszystkim z tych 

gmin. Przedstawiciele rolników, związków zawodowych rolniczych. Jeden z mówców 

powiedział, że przykro było ,że na tym spotkaniu nie uczestniczyli włodarze gmin. Jedynie 

radny reprezentował naszą gminę. Poinformował, że taki jest jego obowiązek i zostali ocenieni 

jako gmina jako rada bardzo negatywnie. Mówiono o parku krajobrazowym. Jest to robione  

z nienależytą starannością, wydając stanowisko pozytywne w tym temacie. Inne gminy 

podawały przykłady, szczególnie rolnicy jak tak można, że nie dba się o rolników. Radny nie 

raz zabierał głos, trudno mu było wybrnąć w tej dyskusji. Dlaczego tak się stało, że gmina 

Białośliwie i na początku gmina Miasteczko Krajeńskie, która wydała opinię pozytywną. 

Jedynie gmina w całym rejonie była pozytywnie nastawiona, żeby ten Park Krajobrazowy 

powstał. Nie chce powtarzać z uwagi na kończący się rok takich mocno krytycznych uwag  

w stosunku do rady gminy. Później w kuluarach powiedział, że na pewno przyjrzą się i będzie 

apelował do rady, żeby bardziej zagłębić się w ten temat. To nie jest koniec tematu. Krytycznie 

wypowiadali się nie tylko przedstawiciele sąsiednich gmin, ale również rolnicy z naszej gminy. 

Krótka informacja z działalności Lokalnej Grupy Działania. Dnia 23 stycznia odbędzie się  

w Regionalnym  Centrum Sadownictwa w Pobórce podpisanie umowy ramowej na następny 

okres działalności. Będzie to przy udziale władz Urzędu Marszałkowskiego, Włodarzy 

wszystkich gmin z terenu działania, czyli Powiatu Pilskiego.  Nie wiadomo czy wszyscy radni 

czy przedstawiciele rad. Również członkowie i inni zaproszeni goście na to spotkanie.  

Wójt Krzysztof Rutkowski powiedział, że nie chce się tłumaczyć ani usprawiedliwiać. Miał 

akurat zaplanowanie spotkania i dlatego prosił radnego, Przewodniczącego lub kogoś z rady 

gminy, żeby uczestniczyć w tym spotkaniu. Czuje się po części usprawiedliwiony. Jest to taki 

okres, że jest bardzo trudno uczestniczyć we wszystkich spotkaniach. Przewodniczący może 

potwierdzić, że ze względu na ważność tematu prosił aby ktoś na pewno pojechał. Nie do końca 

zgadza się z tą opinią. Druga kwestia to uważa, że gmina jako samorząd bardzo uczciwie 

podeszła do tego tematu. Faktycznie nie dopisano do tego demagogii zbędnej. 



 

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

14. Wolne głosy i informacje. 

Wójt Krzysztof Rutkowski złożył życzenia radnemu Ryszardowi Wolnemu.  

Przewodniczący ad vocem do Wójta odnośnie wigilii w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej 

jest dokładnie sprecyzowana i użył pewnego skrótu myślowego. Przeprosił, że nie 

dopowiedział wszystkiego.  

Radna Aldona Wachowiak – Górniak ad vocem do wypowiedzi Wójta odnośnie Parku 

Krajobrazowego. Wyraziła swoją opinię i uważa, że cała procedura została przeprowadzona 

nieprawidłowo. Bez udziału rolników i właścicieli gruntów, jeżeli chodzi o Dolinę Noteci, która 

przynależy do naszej gminy. Osobiście uważa, że dla Rady Gminy i samego Wójta jest to 

wielka nauka co się zdarzyło. Powinno zastanowić się nad przyszłością, żeby z tej nauki 

czerpać. Rzeczywiście wykazać większe zainteresowanie, jeżeli chodzi o przyszłość tych 

terenów.  

Przewodniczący w odpowiedzi do pani radnej powiedział, że wszystkim dobrze wiadomo, że 

ta uchwała nie jest już dalej procedowana. Procedowanie jej zostało wstrzymane. Co będzie 

dalej to się okaże. Życie dopiero pokaże w jaki sposób, w jakim kierunku to wszystko pójdzie. 

Nie do końca zgadza się z panią radną Aldoną Wachowiak – Górniak. Przyłączając się do 

dzisiejszych życzeń w imieniu wszystkich radnych złożył życzenia radnemu Ryszardowi 

Wolnemu.  

Radny Ryszard Wolny powiedział, że po wypowiedzi radnej i przewodniczącego nie do końca 

zgadza się z tym. Nie przenosił całej dyskusji, bo to nie miejsce, żeby wszystko przekazywać. 

Było w niektórych momentach naprawdę przykro, jeżeli przedstawiciele Izb czy przede 

wszystkim rolnicy i związki zawodowe powiedziały co by w tym momencie zrobiły. 

Protestowali nie tylko w Urzędzie Marszałkowskim, byli w Ministerstwie Rolnictwa w tym 

temacie również. Formalny zarzut był, że tylko Gmina Białośliwie. Było mu przykro, bo nawet 

nie miał argumentów na to i bronił jak mógł tego tematu. On tylko przekazuje i nie jest to tylko 

jego opinia w tym wszystkim. Staje w obowiązku przekazania tej informacji.  



Radna Aldona Wachowiak – Górniak ad vocem do treści, które wypowiedział Przewodniczący 

w stosunku do jej wypowiedzi. Jest widza na ten temat, że uchwałą jest na chwilę obecną 

wstrzymana. Jej wypowiedź nie odnosiła się do tego, bo też ma tą wiedzę. Całą koncentrację 

wypowiedzi skierowała na procedurę, na przejście przez Radę Gminy nad tą uchwałą. Nad 

procedurą, nad tym co zostało zrobione. Bez udziału rolników, właścicieli i bez dyskusji. To, 

że uchwała została przyjęta akceptem milczącym to jest to jakieś nieporozumienie. Jej 

oczekiwanie było takie, że będą spotkania z rolnikami, właścicielami i będą konsultacje. Na 

bazie tego będzie się dalej dyskutować nad przyszłością. Dostali informację zwrotną jako radni, 

być może część rady miała inną wiedzę, natomiast ona ma taką wiedzę. Dostali informację, że 

jest akcept milczący i było to dla niej wielkie zaskoczenie.  

Przewodniczący złożył życzenia na nowy nadchodzący rok 2024.  

 15. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął LXV sesję Rady Gminy Białośliwie. 
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